
Zasedání GPKR v Praze dne 29.2. 2024

Přítomní: Mgr. M. Hurdová (ředitelka KaM), D. Waloszek (17. listopadu), L. Kaňka
(Na Větrníku), J. Tkáčik (Na Větrníku), K. Stará (Na Větrníku), M. Maďar
(dosluhující předseda GPKR, Kajetánka), Š. Bronec (Na Větrníku), N. Anderlová
(dosluhující členka Rady KaM, 17. listopadu), T. Anderle (17. listopadu), T. Kazda
(Budeč), A. Stojka (Budeč), T. Vočka (Švehlova), D. Molnár (Švehlova)

Omluvení: T. Kalina (Heyrovského), N. Fabová (Švehlova)
Místo: Kavárna U Rotlevů
Čas: 17:15 – 20:30 (započtena 15minutová přestávka před volbami)
Zapisovatel: J. Tkáčik

PROGRAMOVÉ BODY

1. Pořádek a čistota na kolejích
2. Zpětná vazba od Erasmus
3. Věci na chodbách na koleji
4. Online řády
5. Informativní postřehy různého druhu
6. Volba předsedy GPKR
7. Volba zástupců v Radě KaM

Úvod zasedání

M. Maďar se ujal vedení zasedání milým uvítáním všech přítomných, představil sled
programových bodů a stručně zdůraznil důležité části – volbu předsedy GPKR a zástupců v
Radě KaM. Grémium přitakáním tento plán odsouhlasilo a začalo jednat.

1. Pořádek a čistota na kolejích

KR Švehlova upozornila na značnou nečistotu koupelen a dosvědčila ji
fotodokumentací. Problémem jsou plísně ve sprchových koutech, z odpadů na některých
místech dokonce vylézali parazité. Mgr. Hurdová o neutěšeném stavu ví, řešením je již před
časem domluvený generální úklid, o němž se jednalo s vedoucí koleje, R. Benákovou.
Ubytovaní mají v koupelnách otevírat okna, aby se plíseň tolik nerozmáhala. Koupelny
čekají opravy, bude zavedena nová vzduchotechnika (prevence proti plísním), opravovat se
bude i střecha kolejí.

2. Zpětná vazba od zahraničních studentů ubytovaných na kolejích

KR Švehlova sbírá hodnocení kolejního ubytování od studentů v programu
ERASMUS. Zpětná vazba je k dohledání na webu ERASMUS Club. Podle dat někteří
zahraniční studenti byli s kolejemi natolik nespokojení, že odešli a raději si našli soukromé
ubytování. Mgr. Hurdová na základě soustavně sledovaných dat namítla, že ve skutečnosti z
kolejí odchází jen malý počet.

https://erasmusclubprague.eu/feedback/feedback-2023/


V této souvislosti KR Na Větrníku upozornila na vysoký počet „erasmáků“ na své
koleji. Připadá jí zvláštní, že na jiných kolejích výrazně převažují čeští nebo slovenští
studenti. Mgr. Hurdová situaci vysvětlila zvyklostí, podle níž se zkrátka zahraniční studenti
ubytovávají na koleji Hvězda, Otava, Vltava 17. listopadu nebo právě Na Větrníku.
Ředitelství KaMu nemůže mezikolejní přerozdělování těchto studentů snadno určovat,
jelikož zahraniční oddělení fakult UK nebo Kancelář pro program ERASMUS požadují po
kolejích každým rokem vyšší počet ubytovaných a předpokládají, že KaM nabídnou opět
místa na zmíněných kolejích. O změně poměrů mezi domácími a zahraničnímu studenty na
uvedených kolejích lze jednat v Radě KaM.

KR Na Větrníku se dále otázala, zda i pro zahraniční studenty existuje nástup na
kolej do určitého data. Tímto hraničním termínem je 30. září každého roku. Jestliže student
do uvedeného data nenastoupí na kolej, dostane z ústředí KaM varovný mail, načež dosud
platná rezervace je mu za trest stornována a pokoj by měl být opět volný. Vlivem staršího
rezervačního systému se však uvolněná rezervace vždy neprojeví. Každopádně platí, že
zahr. studentům nenáleží jednolůžkové pokoje.
Následoval návrh, zda by nebylo lepší, kdyby zahr. studenti byli na kolejích ubytováni
rovnoměrně. Díky tomu by lépe poznali českou kulturu a kolejní život by nadále určovala
většina z domácích studentů. Opět, lze o tom jednat v Radě KaM, ačkoliv počet zahr.
studentů je prý již tak vysoký (snad už mírně převyšuje nad domácími), že by se příliš
nezměnilo.

V současnosti pomáhají housing assistants (např. Na Větrníku), kteří ovládají AJ, a
mohou tak účinně poradit s potřebami kolejního života. Je známo, že vrátní cizími jazyky
nevládnou, což komplikuje každodenní komunikaci mezi vrátnicí a zahr. studenty a
způsobuje to i nepříjemnosti domácím studentům – fronty u vrátnic při půjčování klíčů od
praček, studoven, tělocvičny atd. nebo fronty v ubytovacích kancelářích v září.

3. Věci umístěné na chodbách kolejí

KR Na Větrníku hodlá zprovoznit a vhodně přemístit kolárnu, aby cyklisté napříště
nenechávali kola libovolně po koleji, kde zavazí, a navíc narušují bezpečnost ubytovaných.
Jelikož je třeba důrazně vyžádat, aby nová pravidla dodržovali všichni, plánuje zavést
poplatek za odložené kolo na chodbě. Zavedení sankce spadá přímo do pravomoci KR, není
třeba vydávat úpravu ceníku stran ředitelství KaM. Až podmínky vymáhání poplatků KR
schválí, zašle zprávu Grémiu, které tyto podmínky musí rovněž odsouhlasit.
Podle zkušeností Grémia je lépe zavádět nová pravidla v rámci koleje Na Větrníku, než
napříč všemi kolejemi. Jednotlivé koleje disponují různými prostorovými možnostmi, plošné
nařízení by narušilo jejich systém koláren.

4. kolejní řády v online podobě

KR Na Větrníku navrhla modernizaci přístupu k důležitým předpisům koleje formou
QR kódů. Ty by odkazovaly k anglickému překladu těchto předpisů na webu nebo soc. síti
koleje. Tištěné QR kódy by nahradily nepřehledné množství dokumentů umístěných na
vrátnici, které jsou navíc zastaralé. Mgr. Hurdová nápad uvítala, bude o tom jednat se
zaměstnanci Ústavu výpočetní techniky UK.

Návrh má řešit komunikační bariéru zahr. studentů a zajistit pohodlný a praktický



přístup k pravidlům kolejního života, které je zapotřebí znát (Řád ubytovacích a stravovacích
služeb, provozní řády sportovních místností, informace o funkční KR a jiné).

Návodné informace pro zahr. studenty jsou v současnosti zajištovány cestou
přehledných mailů, brožur, přednášek nebo prací housing assistants, to vše výlučně v AJ.
Studenti tedy dostávají předem potřebné informace o vyhrazené koleji a jejím okolí. Pro
hospodyně kolejí byla navíc založena virtuální skupina v aplikaci MS Teams (zatím však trpí
malým zájmem).

5. Několik informativních postřehů různého druhu

5.1 KR Na větrníku požádala Mgr. M. Hurdovou, aby zařídila proplacení práce
členům volebním komise, která 13. a 14. prosince dozorovala nad průběhem voleb na koleji
Na Větrníku. Smlouvy jsou prý již podepsané, nicméně chybí výplata v ujednané výši.

5.2 Mgr. M. Hurdová upozornila na chystané změny zákona o vysokých školách.
Jakákoliv KR může vznést podněty nejen k zákonu, ale i k Řádu pro poskytování
ubytovacích a stravovacích služeb UK v Praze. Přítomní informace vzali na vědomí.

5.3 Zástupci KR 17. listopadu sdělili, že při výměně ložního prádla na jejich koleji lze
dostat také podložky pod židle na pokojích. Přítomní se mohou zajímat, zda lze totéž i na
jejich kolejích.

5.4 KR Na Větrníku jménem přítomných poděkovala za obdržení tašek na tříděný
odpad. Odteď je možné získat na každý pokoj koleje jednu sadu tašek na třídění plastu, skla
a papíru. Lze je vyzvednout u hospodyně příslušného bloku.

6. volba předsedy Grémia

Na pozici předsedy Grémia kandidovali L. Kaňka, předseda KR Na Větrníku, a
předseda KR 17. listopadu, T. Anderle. Oba prostřednictvím předsedy GPKR zveřejnili svůj
stručný volební program, který si mohl přečíst nejen každý předseda KR. Na samotné schůzi
mohli oba kandidáti v krátkosti svůj program ještě shrnout, poté již došlo na tajné hlasování
pomocí lístečků. Skrutátorem se se souhlasem Grémia stala Mgr. M. Hurdová. Volební právo
mělo a uplatnilo celkem 5 členů zasedání.

Počet hlasů pro kandidáty: L. Kaňka 3
T. Anderle 2

Usnesení GPKR č.1/24:
Na nadcházející období 2024 – 2026 byl předsedou GPKR zvolen L. Kaňka,
místopředsedou zákonitě T. Anderle. Zvolený předseda funkci bez výhrad přijal
a poděkoval voličům za důvěru.

7. volba zástupců do Rady KaM z řad Grémia

Obdobným způsobem proběhly také volby dvou zástupců do Rady KaM. Kandidáty
byli M. Maďar, dosavadní předseda Grémia, N. Anderlová, bývalá předsedkyně Grémia, T.
Kalina, dosavadní člen Rady KaM a zhruba hodinu před začátkem zasedání nakonec D.
Waloszek, poradní člen Grémia v oblasti IT. Před volbou nebylo jasné, zda bude D.
Waloszek připuštěn jako právoplatný kandidát, Grémium nakonec benevolentně jeho
kandidaturu povolilo. Kandidáti představili svůj program s předstihem v korespondenci členů
Grémia, před volbou jej mohli ještě stručně shrnout. T. Kalinu, omluveného a toho času



nedostupného, představil M. Maďar. Aby mohli voliči důkladně zvážit udělení hlasu, požádali
kandidující, aby na několik minut opustili zasedací místnost. V jejich nepřítomnosti
Mgr. M. Hurdová sdílela své zkušenosti s jejich prací pro kolejní orgány, názory přidali i další
přítomní. Jakmile se kandidáti vrátili, nastala tajná volba pomocí lístečků. Skrutátorem se
opět stala Mgr. M. Hurdová. Volební právo mělo a uplatnilo 5 členů zasedání.

Počet hlasů pro kandidáty: M. Maďar 5
N. Anderlová 5
D. Waloszek 0
T. Kalina 0

Usnesení GPKR č.2/24:
Na nadcházející období 2024 – 2026 byli do Rady KaM zvoleni M. Maďar a N. Anderlová.
Zvolení zástupci do Rady KaM funkci bez výhrad přijali a poděkovali voličům za důvěru.


